
 

Omsorgscentret 

 Aktiviteter i juni  

 Modeopvisning 

 Sommerfest 

Sundtoften 

 Parkering på græsset. 

 Pinsefest. 

 Sct Hans.  

Nyhedsbrev 
Parkering på græsset. 

Ved den første parkeringsplads i 
Etape 1, altså parkeringsplads nr. 1 
ved nummer 130 til 164, er der 
åbenbart af og til pladsproblemer, 
men dette berettiger ikke til at 
inddrage græsplænerne til 
parkeringsplads. Hvis 
parkeringspladsen er optaget, må 
man parkere på en af de andre 
parkeringspladser i området. Det var 
nok også muligt at skaffe mere plads 
hvis de beboere der bor midt 
mellem to parkeringspladser vil 
benytte den, hvorpå der er færrest 
biler.  

 

Et af argumenterne for at parkere 
ulovligt, går på at der er for få 
parkeringspladser når der også skal 
være carporte, men carportene 
ændrer ikke noget, idet de biler der 
står i carportene ville stå på 
parkeringspladsen alligevel, og 
dermed optage den samme plads.  

Hvis der fremover er henstillet 
biler på græsplænerne, vil de blive 
registreret, og handlingen vil 
medføre en skriftlig advarsel om at 
afdelingens husorden er overtrådt. 

 

Ekstraregning. 

Den container der er opstillet ved 
varmecentralen, er kun til brændbart 

affald, og der må ikke lægges ting i 
der er større end en affaldssæk. Når 
der bliver lagt større ting i eller ting 
der ikke er brændbare, resulterer det 
i at vi får en ekstraregning. Sidst 
containeren skulle tømmes, lå der to 
springmadrasser i, og det resulterede 
i at vi har fået en ekstraregning på 
450 kr. Når man har storskrald må 
man benytte storskraldscontainerne 
der kommer en gang hver måned , 
og er opstillet i Etape 1, i de ulige 
måneder, og i Etape 2 i de lige. 

 

Sct. Hans. 
 
Søndag de 23. Juni, er det Sct. 

Hans, og i den anledning er der 
fællesspisning i Fælleshuset fra kl. 
18.00, for de beboere der har lyst til 
dette. 

Man skal selv medbring mad, 
men hvis man vil have smørrebrød, 
kan man bestille det, og selv afhente 
det i Sundbycentrets cafeteria. Der 
vil også være mulighed for selv at 
medbringe kød, og så grille det på 
fællesgrillen. 

Kl. 21.15 tændes Sct. Hansbålet, 
og i lighed med sidste år har det 
været vanskeligt at opdrive en 
båltaler, så hvis vi ikke finder en 
sådan, vil vi springe båltalen over, og 
i stedet uddele en øl eller en vand, 
og herefter synge midsommervisen. 

Da man selv sørger for maden, 
og vi klarer borddækningen i 
fællesskab, er tilmelding ikke 
nødvendig, og selv om man ikke 
deltager i fællesspisningen, er man 
velkommen til at komme senere. 

 

Aktiviteter i Centret 
 
Hver mandag kl. 10.15, er der let 

siddende motionsgymnastik til 
musik. 

Hver fredag kl. 10.30, er der 
højtlæsning af sjove historier, avis og 
meget andet. 

Tirsdag den 4. juni kl. 14.30, er 
der gudstjeneste v/Dan Månsson. 

Mandag den 10. juni kl. 14.00, vil 
Else Marie Bådsgård vise lysbilleder 
fra Sydamerika, og fortælle om den 
oprindelige befolknings sociale 
forhold. 

Tirsdag den 11. juni kl. 19.00, er 
modeopvisning med tøj fra Galleri 
37 i Nysted. 

Torsdag den 13. Juni kl. 14.00, er 
der bankospil. 

Torsdag den 
20. Juni kl. 17.00, 
er der 
sommerfest, med 
lækker 3 retters 
menu, og 
underholdning 
musik, sang og 
dans. Pris 100 kr. 
Tilmelding til Karen Marie, senest 
den 10. Juni. 

I juni vil der desuden blive tilbudt 
eftermiddagsture, med minibussen 

Vendersbo afdeling 
Sundtoften 

& 
Linde Allé 
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“Bjørnen”, se nærmere på 
opslagstavlen i centerbygningen. 

 
 

Bustur. 
 

Den traditionelle bustur, som vi 
plejer at have først i juni, er ikke 
blevet til noget i år, og dette skyldes 
blandt andet det ustadige vejr. 

Vi vil derfor prøve at arrangere en 
bustur, en af de første lørdage i 
august, og det er så meningen at vi 
skal til Roskilde Domkirke, og 
herefter se vikingeskibsmuseet i 
Roskilde, og herefter slutte af i 
Tivoli, så det vil nok være en god ide 
at reservere dagen. 

 

Aflysning. 
 
Der var kun 14 tilmeldinger til 

Pinsefesten i Fælleshuset, hvorfor 
den desværre måtte aflyses. Der var 
nok flere der gerne ville med, men 
mange har for vane at lægge 
tilmeldingskuponen væk, for man 
tænker at der jo er tid nok, men så 
glemmes den, og først når 
tilmeldingsfristen er overskredet 
kommer den frem i tankerne igen. 
Dette har vi set utallige eksempler 
på, så derfor beder vi beboerne om 
at de, når der er en 
tilmeldingskupon, udfylder den så 

hurtigt som muligt, hvilket også vil 
gøre det nemmere for bestyrelsen at 
planlægge. 

 

Køreveje og parkering. 
 

Mange har efterlyst maling af 
parkeringsbåse på de parkerings 
pladser hvor der blev lagt asfalt på 
sidste år, samt markering af de 
bump der er lavet på kørevejene. 

Arbejdet vil snarest blive udført 
på den første kørevej i Etape 1, samt 
ved de to bump der er lavet i Etape 
2. Anden kørevej i Etape 1 skal 
asfalteret her i sommer, og vil derfor 
først blive malet til efteråret. 

Grunden til at det ikke er malet 
endnu, er at vi ikke kunne få den 
rigtige maling før i december, og i 
den efterfølgende hårde vinter har 
det ikke været  muligt at male, og 
her i den sidste tid har det været for 
vådt, men vi håber at vejret snart vil 
tillade maling, og at det ikke 
kolliderer med hækklipning eller 
andet.  

 

Grus til fliser. 

Boligselskabet har købt grus, som 
skal bruges når sætningerne i stierne 
skal rettes op, og så har vi lidt grus 
som bruges til glatførebekæmpelse 
om vinteren. 

 Der er dog det problem at når 
gruset skal bruges, er der ikke noget 
for mange beboere har flittigt hentet 
det, når de f.eks. skal lægge fliser. 
Der grus der ligger ved 

varmecentralen tilhører 
boligselskabet, og kan derfor ikke 
frit bruges af beboerne. 

Skyllemiddel. 

I Danmark bliver der brugt alt for 
meget skyllemiddel når der bliver 
vasket tøj, og dette til stor skade for 
miljøet. Der bliver brugt 11.000 ton 
om året, og de forurenende tensider 
udgør 1000 ton årligt. Dette kan 
sagtens nedsættes til under det halve, 
ved at bruge den rette mængde 
skyllemiddel, samt bruge den rigtige 
slags. Grunden til at man begyndte 
at bruge skyllemiddel var fordi vi i 
stor grad overgik til syntetiske 
stoffer, men dette forbrug er aftaget 
meget igen, og yderligere bruges det 
til nogle beklædningsgenstande af 
uld, for at forhindre at de kradser, så 
i dag kan vi stort set undvære 
skyllemiddel. Bomuld der har fået 
skyllemiddel er lidt lettere at stryge 
ug, så der er lidt fordel her, men 
f.eks. et håndklæde der har fået 
skyllemiddel mister sin evne til at 
opsuge vand, og tørrer dårligere, 
nogle former for skyllemiddel 
nedsætter vandopsugningsevnen 
med helt op til 90%, så man kan nok 
forstå at det ikke er hensigtsmæssigt 
Derfor brug kun ca. hvad der svarer 
til en snaps til en maskine, og de 4 
mærker der nedsætter sugeevnen 
mindst, og er mindst forurenende er, 
Bio-Special, Keminus, Minirisk og 
Dun-let, ifølge undersøgelser fra 
forbrugerrådet.

Inspirerende spørgsmål & svar 

Læserne skriver 

Denne rubrik står tom, men kan bruges til mange ting, der kan være læserbreve, spørgsmål man ønsker besvaret, det 
kan være annoncer om køb, salg og bytte, 
ja det kan være at der er nogle der søger en rejseledsager, vil skrive et digt eller…. 
Mulighederne er mange, så har du noget på hjertet kan du henvende dig til Lis Jørgensen, som vil være dig behjælpelig.
 

 


